
  
 
 
 
Otto-oikeuden käyttäminen teknisen johtajan viranhaltijapäätökseen 25.1.2024 § 
10/2024 Kalannin koulun pyöräkatokset/Liikkumisen edistämisen hanke 
  
Kaupunginhallitus 04.03.2024 § 59    
2162/02.08.00/2024  
 

 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 29.1.2024 § 23 käyttää 
kuntalain mukaista otto-oikeutta teknisen johtajan 
viranhaltijapäätökseen 25.1.2024 § 10/2024, Kalannin koulun 
pyöräkatokset/Liikkumisen edistämisen hanke.  
 
Kuntalain 92 §:n mukaan kunnanhallitus, kunnanhallituksen 
puheenjohtaja, kunnanjohtaja ja hallintosäännössä määrätty kunnan 
viranhaltija voivat ottaa kunnanhallituksen käsiteltäväksi asian, joka 
on tämän lain nojalla siirretty kunnanhallituksen alaisen 
viranomaisen tai kunnanhallituksen jaoston toimivaltaan ja jossa 
asianomainen viranomainen on tehnyt päätöksen. 
 
Tekninen johtaja Jari Nikkari on antanut selvityksen pyöräkatosten 
hankinnasta: 
 
Talousarviossa 2023 oli kaukalon saneeraukseen myönnetty 
lisämäärärahaa 50 000 €, josta käytettiin 5 339,00 €.  
 
Siirtomäärärahoiksi vuodelle 2024 vuodelle esitettiin 44 601,00 € 
pyöräkatosten rakentamisia varten. Kalannin yläkoulun kaukalon 
kenttä on alun perin epämääräiselle louheelle kiilaamatta rakennettu 
ja kenttä on mennyt käytössä käyttökelvottomaksi, joten kentälle oli 
suunniteltava ja tehtävä peruskorjaus.  
 
Suunnitelmassa kaukalon ehjät ja vielä toimivat laidat puretaan työn 
ajaksi ja asennetaan uudelleen työn valmistuttua, kaukalon pohja 
vahvistetaan massanvaihdolla ja pinta asfaltoidaan uudestaan. 
Salaojien eristämisestä päätettiin luopua, koska salaojaputkistojen 
asennussyvyys saatiin 70 sentin syvyydelle ja hulevesiä ei alueella 
paljon esiinny.  
 
Urakassa uusittiin lisäksi tennisverkot telineineen ja tehtiin 
tarpeelliset ympäristön viimeistelytyöt. Loppujen lopuksi pystyttiin 
tekemään laadukas lopputulos edullisemmin kuin alussa oli arvioitu.  
 
Viranhaltijoiden mielestä jäljelle jäänyt investointiraha oli järkevää 
sijoittaa tarpeellisiin pyöräkatoksiin, koska nyt ne saatiin puoleen 
hintaan valtion osallistuttua kustannuksiin omalla puolikkaallaan  
(29 095,00 €) ja hankkeeseen ei tarvitse varata erikseen 
investointivaroja alkuperäisestä urakasta säästettyjen varojen vuoksi. 
Urakkakin meni paikalliselle yritykselle ja valtiolta saatu investointituki 
hyödyttää nyt kaupunkia.  
 
 



  
 
 
Esittelijä: Kaupunginjohtaja Atso Vainio 

 
Päätösehdotus: Kaupunginhallitus merkitsee viranhaltijapäätöksestä annetun 

selvityksen tiedoksi, pysyttää voimassa teknisen johtajan tekemän 
päätöksen 25.1.2024 § 10/2024 ja antaa päätökselle 
täytäntöönpanoluvan. 
 
Keskustelun kuluessa Seppo Nikula  teki seuraavan vastaesityksen:  
 
”Kaupunginhallitus kumoaa teknisen johtajan viranhaltijapäätöksen 
investointiohjelmaan kuulumattomana ja tarpeeseen nähden selvästi 
ylimitoitettuna.” 
 
Esa Aaltonen, Jari Valkonen ja Li Grönlund kannattivat Seppo 
Nikulan esitystä.  
 
Päätettyään keskustelun puheenjohtaja kysyi, voidaanko Nikulan 
kannatettu vastaesitys hyväksyä yksimielisesti. Vastaesitys 
hyväksyttiin yksimielisesti. 
 

Päätös: Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti kumota teknisen johtajan 
viranhaltijapäätöksen 25.1.2024 § 10/2024 Kalannin koulun 
pyöräkatokset/Liikkumisen edistämisen hanke. 
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